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尤舒翔 

 

職稱：  助理教授   

學院：  國際學院 

電郵地址：sxyou@must.edu.mo 

電話：  (853) 8897-3212  

辦公室： R730 

郵寄地址：澳門氹仔偉龍馬路澳門科技大學 

 

教研領域 

音系學、句法-音系接口、漢語方言學、國際

漢語教育、語言習得 

 

 

學歷 

2013.5 – 2017.5  威斯康星大學麥迪遜分校 / 漢語語言學 / 博士 

2011.8 – 2013.5  威斯康星大學麥迪遜分校 / 漢語語言學 / 碩士 

2007.9 – 2011.6  南開大學 / 對外漢語 / 學士     

 

工作經歷 

2022.9 至今   澳門科技大學國際學院       助理教授 

2018.8 – 2022.9  香港中文大學語言學及現代語言系     研究助理教授 

2017.9 – 2018.6  威斯康星大學麥迪遜分校亞洲語言文化系  博士後研究人員 

2011.8 – 2017.5  威斯康星大學麥迪遜分校亞洲語言文化系  教學助理 

2016.5 – 2016.8  威斯康星大學麥迪遜分校天津暑期中文項目  項目助理 

2015.5 – 2015.8  威斯康星大學麥迪遜分校天津暑期中文項目  項目助理 

2011.8 – 2014.8  威斯康星大學麥迪遜分校天津暑期中文項目  講師、教學助理 

 

學術成果（近五年） 

(1) 學術專著 

⚫ Shuxiang You. (2020). Prosodic Phonology of the Fuzhou Dialect: Domains and Rule 

Application. London & New York, NY: Routledge. 

 

(2) 章節  

⚫ Shuxiang You. In preparation. Tone sandhi in Chinese. To be included in Mark Aronoff 

(ed.), Oxford Research Encyclopedia of Linguistics. Oxford University Press.  

⚫ Shuxiang You. (2019). Enclitics and the clitic group consisting of “host+enclitic” in the 

Fuzhou dialect. In Hongming Zhang and Youyong Qian (eds.), Prosodic Studies: 

Challenges and Prospects, 80-108. London & New York, NY: Routledge. 
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(3) 期刊論文 

⚫ Shuxiang You 尤舒翔. (待刊). 閩語永安方言短語層面的連讀變調 [Phrasal-level 

tone sandhi in the Yong’an dialect of Min Chinese]. 中國方言學報 [Journal of Chinese 

Dialectology], vol. 9.  

⚫ Shuxiang You 尤舒翔 and Yanwen Wu 吳硯文. (2022). 福建閩中三明方言與沙縣方

言短語層面的連讀變調——韻律音系學的視角  [Phrasal-level tone sandhi in the 

Sanming dialect and the Shaxian dialect of Central Min: A perspective of prosodic 

phonology]. 當代語言學 [Contemporary Linguistics], vol. 24, no. 4, 475-500. 

⚫ Qingyi Chen, Yanrong Du, and Shuxiang You. (2022). Review of The Acquisition of 

Chinese as a Second Language Pronunciation: Segments and Prosody, ed. by Chunsheng 

Yang. International Journal of Chinese Linguistics, vol. 9, no. 1, 143-154. 

⚫ Shuxiang You, Yanwen Wu, Mengyang Wei, and Miaocai Yan. (2020). Phrasal-level tone 

sandhi in the Shaxian dialect of Min Chinese. Language Facts and Perspectives
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⚫ Shuxiang You 尤舒翔 . (2019). 閩語沙縣方言短語層面的連讀變調  [Phrasal-level 

tone sandhi in the Shaxian dialect of Min Chinese]. Paper presented at the International 

Symposium on Interfaces in Generative Linguistics (形式語言學語言界面研究國際研討

會), Guangzhou, China. November 23-24, 2019. 

⚫ Shuxiang You 尤舒翔 . (2019). 閩語永安方言短語層面的連讀變調  [Phrasal-level 

tone sandhi in the Yong’an dialect of Min Chinese]. Paper presented at the 20th Annual 

Conference of Chinese Dialect Society (全國漢語方言學會第二十屆年會), Linfen, 

China. October 11-14, 2019.  

⚫ Yanwen Wu and Shuxiang You. (2019). A comparison of tonal prosody in Yongming 

Style Verse and Recent Style Verse: Evidence from statistical tests. Paper presented at the 

27th Annual Conference of International Association of Chinese Linguistics (IACL-27), 

Kobe, Japan. May 10-12, 2019. 

⚫ Shuxiang You. (2018). Two types of tone sandhi rules in the Fuzhou dialect. Paper 

presented at the 13th Phonetic Conference of China (第十三屆全國語音學學術會議), 

Guangzhou, China. November 10-11, 2018. 

⚫ Shuxiang You. (2018). Phrasal-level tone sandhi in the Fuzhou dialect. Paper presented at 

the 17th China International Conference on Contemporary Linguistics (第十七屆當代語

言學研討會), Beijing, China. October 26-28, 2018. 

⚫ Shuxiang You. (2018). No look-back devices in prosodic phonology: A case study of the 

Fuzhou dialect. Paper presented at the 26th Annual Conference of International Association 

of Chinese Linguistics (IACL-26), Madison, WI, USA. May 4-6, 2018. 

 

研究項目 

2021.5 – 2022.5 項目負責人  

Tonal acquisition by children speaking the Fuzhou dialect: A preliminary study 

on the acquisition of non-entering tones and disyllabic non-entering tone sandhi 

香港中文大學直接資助計劃 (項目編號：4051187, HKD 89,955) 

2019.2 – 2020.2 項目負責人 

Phrasal-level tone sandhi in Pu-Xian Min and Central Min: With additional 

studies on universals and deviations of phonological phrasing among the Min 

dialects 

香港中文大學直接資助計劃 (項目編號：4051123, HKD 100,000) 

 

部分學術機構及社會任職 

2015.9 至今   《國際中國語言學報》International Journal of Chinese Linguistics  

 助理編輯 

2018.8 – 2022.8 香港中文大學語言學及現代語言系  本科生及碩士生導師 

2018.8 – 2022.8 香港中文大學語言學及現代語言系-雅禮中國語文研習所漢語教學輔

導系統(大學教育資助委員會教學發展及語文培訓補助項目)  協調人 

2021.9 – 2022.5 國際中國語言學學會第 28 屆年會組委會  成員 
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2021.11 香港中文大學雅禮中國語言研習所對外漢語高等文憑課程(普通話/廣

東話)  課程評審委員 

2020.7 – 2020.9 香港特別行政區語文教育及研究常務委員會研究與發展項目  外審 

2017.9 – 2018.5 國際中國語言學學會第 26 屆年會組委會  成員 

2016.11 – 2017.4 美國中西部地區大學生「漢語橋」演講比賽組委會工作小組  成員 

2016.4 美國威斯康星州中文演講比賽  裁判 

2013.8 – 2014.2 《中國文學》Chinese Literature: Essays, Articles, Reviews  助理編輯 

2020.12 至今 世界漢語教學學會(ISCLT) 會員 

2015.9 至今 美國中文教師學會(CLTA)  會員 

2014.7 至今 美國亞洲研究學會(AAS)   會員 

2013.5 至今 國際中國語言學學會(IACL) 會員 

 

獲得獎項 

2022.5  國際中國語言學學會第 28 屆年會青年學者獎 

2022.4  香港中文大學文學院傑出教學獎(2020-21 學年) 

2020.4  香港中文大學文學院傑出教學獎(2018-19 學年) 

2015.5  威斯康星大學麥迪遜分校校長獎學金(2015-16 學年)     

2013.4  威斯康星大學麥迪遜分校榮譽教師獎(2013 學年春季學期)    

2011.12  威斯康星大學麥迪遜分校榮譽教師獎(2011 學年秋季學期)  


